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 Børkop

Landbrugsrådgiverne blev vist rundt  på Johansens Planteskole af ejer og direktør Peter L. Jensen. Han har mellem 15 og 45 ansatte i lø-

bet af året, hvor en stor del er polske sæsonarbejdere.   FOTO MICHAEL SVENNINGSEN

17 landbrugsrådgi-
vere bruger to  
dage på Johansens 
Planteskole som 
en del af deres  
videreuddannelse

Af Silas Bang

siba@vafo.dk

BRØNDSTED - Johansens 
Planteskole i Brøndsted op-
lever fortsat stor vækst og er 
til denne sæson ved at bygge 
nyt værksted samt yderlige-
re køle- og frysefaciliteter. 

Men udviklingen skal fort-
sætte, og derfor var ejer  Pe-
ter Ladegaard Jensen ikke 
sen til at sige ja, da 17 land-
brugsrådgivere ønskede at 
besøge ham som en del af 
uddannelsen til virksom-

hedsrådgivere. 
- Det er en spændende 

gruppe at få besøg af enkelt-
vis og nu kommer der 17 og 
arbejder i et par dage med 
vores virksomhed mere stra-
tegisk. Det bliver spænden-
de at følge processen og se 
resultatet, som vi givetvis 
kan bruge dele af, siger han. 

Bevidst valgt branche
Udviklingskonsulent hos Vi-
dencentret For Landbrug 
Jette Nissen forklarer, hvor-
for landbrugsrådgiverne 
skal gå en planteskole i be-
dene: 

- Det handler ikke kun om 
at tilegne sig yderligere vi-
den, men i høj grad også 
om, at kunne implementere 
det i hverdagen, og det får vi 
blandt andet afprøvet her på 
Johansens Planteskole. Vi 
har bevidst valgt en bran-

che, hvor de ikke er på hjem-
mebane rent fagligt, så de 
ikke forfalder til at holde fo-
kus på faglighed, siger Jette 
Nissen, der i går ledte grup-
pearbejdet på Comwell Kel-

lers Park i Brejning. 
Rasmus Riber Rasmussen 

har i fem år været land-
brugsrådgiver hos LMO i 
Søften nord for Aarhus. Han 
mener, det er nødvendigt at 

videreuddanne sig i en bran-
che i udvikling. 

- Vores kunder bliver me-
re professionelle og ligner 
det øvrige erhvervsliv mere, 
end de gjorde tidligere. Der-
for skal vi være mere profes-
sionelle, for at vi kan tilbyde 
dem den sparring og rådgiv-
ning, de kræve . Hvis ikke vi 
gør det, søger de sparring og 
rådgivning et andet sted. 

Peter Ladegaard Jensen er 
glad for den gratis rådgiv-
ning, men får snart rigeligt 
at se til med den daglige 
drift. 

- Hvis frosten slap ville der 
være glohedt. Vores uden-
landske kunder kalder på 
planter nu. De har ikke frost 
mere, og så bliver de utål-
modige og kan ikke forstå, 
hvorfor vi ikke kan levere, 
siger han.

Planteskole kigges efter i bedene

Landbrugsrådgivere er i gang med  at uddanne sig til virksom-

hedsrådgivere, så de i højere grad kan rådgive et mere professio-

nelt landbrug.  FOTO: MICHAEL SVENNINGSEN

UDDANNELSEN

Uddannelsen til Virksomheds-
rådgiver er dannet for at dække 
det behov, der de seneste år er 
opstået i landbruget. 

Mange landmænd driver i dag 
så store virksomheder, at de og-
så har brug for rådgivning i stra-
tegi og forretningsudvikling, og 
det har landbrugsrådgiverne ik-
ke kunnet honorere hidtil. Der-
for har uddannelsen til virksom-
hedsrådgiver været nødvendig.

Dansk Landbrugsrådgivning 
står bag DLBR Akademiet, hvor 
landsbrugsrådgiverne videre-
uddannes. Akademiet har base i 
Skejby. 

Penge til udvikling 
går ikke til Smid-
strup, da bestyrel-
sen mangler kræf-
ter til arbejdet

Af Silas Bang

siba@vafo.dk

SMIDSTRUP - Smidstrup får 
ikke del i en ny pulje fra Vej-
le Kommune til de ti lands-
byer med landsbyprogram-
mer. 

Smidstrup-Skærup Lokal-

råd havde ellers håbet at få 
del i pengene til en forskøn-
nelse af skolegården og en 
ændring af parkeringsplad-
sen ved Smidstrup Hallen. I 
stedet står flere landsbyer i 
gl. Egtved Kommune samt 
Gadbjerg til at dele 900.000 
kroner.  

Formand takker af
- Ansøgningerne blev ikke 
imødekommet med henvis-
ning til, at der ønskedes en 
mere uddybende projekt-
plan, lød det da næstfor-
mand Henrik Johansen læ-

ste formandsberetningen op 
fra John M. Christensen til 
den årlige generalforsam-
ling i lokalrådet. Formanden 
kunne ikke selv møde op på 

grund af sit arbejde, og i alt 
var der kun to deltagere. 

- Det har ikke været muligt 
for lokalrådets medlemmer 
at forene ansøgningsopga-
verne med civilt arbejde, og 
derfor er der ikke afsendt 
nye uddybede ansøgninger,  
stod der videre i beretnin-
gen, hvor John M. Christen-
sen til sidst erklærede sin 
afsked med lokalrådet. 

Næstformand Henrik Jo-
hansen fortæller, at lokalrå-
det har i sinde at gøre et par 
mindre projekter færdige. 
Der arbejdes på at få belys-

ning ved multibanen, hvor 
der mangler 17.000 kroner, 
og så har kommunen bevil-
get 7500 kroner til en ny be-
lægning ved indgangen til 
fitnessområdet og rundt om 
flagstangen ved hallen. 

Udbrændte ildsjæle
- Derefter går vi i arbejdstø-
jet for at finde ud af, hvor-
dan lokalrådet i fremtiden 
skal strikkes sammen, når 
der ikke er så mange kræf-
ter. Der er ingen planer om 
at lukke lokalrådet, men vi 
vil forsøge at lave en ny for-

retningsorden for, hvordan 
vi skal bestå. Vi må sige, at 
der på nuværende tidspunkt 
ikke er ildsjæle, der vil gå 
ind i lokalrådet. 

Henrik Johansen er ærger-
lig over, at rådet ikke får del 
i den nyeste pulje, men for-
venter, at der kommer flere. 

- Det er da ærgerligt, men-
vi kunne se, at vi kom i en 
situation, hvor vi blev nødt 
til at levere pengene tilbage, 
da vi ikke har ressourcerne 
til at få arbejdet udført. Men 
der skal nok komme flere 
puljer, forudser han. 

Presset lokalråd går glip af pulje
BYER MED ANSØGNING

Udvalget for lokalsamfund og 
nærdemokrati vil i dag uddele af 
en pulje på én million kroner.

Der er ansøgninger fra Bred-
sten, Vandel, Ødsted, Ny Nørup 
og Gadbjerg. 

Støtteforeningen for Museet 
Kellers Minde holder gene-
ralforsamling den 13. marts 
klokken 19 i Troldehuset 
H.O. Wildenskovsvej 2, Brej-
ning. Aftenen starter med et 
oplæg af centerleder på 
Skansebakken Jesper Weise. 

Emnerne er det nye Skan-
sebakken, designrelationer 
og naturen i Brejning.

Centerleder taler 
til støtteforening

GAUERSLUND - Menigheds-
rådet i Gauerslund Sogn 
mødtes tirsdag med byråds-
politikerne Peder Hummel-
mose (V), Leif Skov (S), Dan 
Arnløv (K) og Morten Kri-
stensen (SF). 

Det skete for at komme 
nærmere en løsning på, 
hvad der skal ske med den 
tomme Gauerslund Præste-
gård og forpagterboligen. 

Menighedsrådet har sat 
sig som mål, at der skal fin-
des en løsning i år. 

Vejle Kommune ønsker 
umiddelbart ikke at investe-
re i området, men forklare-
de hvilke muligheder, der 
eventuelt kan være for om-
rådet for eksempel boliger. 

Politikere kigger 
på præstegård

GÅRSLEV - Elværktøj har 
stået øverst på de tyve, der 
mellem tirsdag og onsdag 
var på spil i Børkop og Går-
slevs, ønskeliste. Fem vare-
vogne er blevet ribbet, og 
politiet formoder, at det er 
de samme tyve, der står bag 
samtlige tyverier. 

- Der er blevet brugt sam-
me fremgangsmåde. Ruder 
er blevet knust og skydedø-
re er blevet opbrudt, siger 
vicepolitiinspektør Carsten 
Thostrup fra Sydøstjyllands 
Politi. 

Tyverierne er sket fra par-
kerede biler på Kæragervej, 
Bjerrevænget, Borgvold og 
Mølletoften i Gårslev. 

Fem biler ribbet


